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Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun 

 
ZÁPIS č. 2/2022 

z jednání Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun 
konaného dne 28. 4. 2022 od 15.00 hodin u rybníčku v Brdatkách (venkovní jednání) 

 

 
ÚČAST 

Členové komise: Radek Dolejš (předseda), dr. Viktor Korček (místopředseda), Ing. Michal 
Mišina, Ing. Vojtěch Matějček, Mgr. Vlastimil Kerl 
  
Omluveni: Mgr. Petr Bielik, Peter Kuhar, Mgr. Lukáš Němčík, Kateřina Hájková 
 
Tajemnice: Eliška Hochsteigerová – odbor školství a volnočasových aktivit MěÚ Beroun 
 
Hosté: Mgr. Dušan Tomčo – místostarosta města Beroun, Mgr. Květuše Slavíková – vedoucí 
odboru školství a volnočasových aktivit MěÚ Beroun 
 
 
 

PROGRAM JEDNÁNÍ 

1. Zahájení jednání, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu 
2. Schválení programu jednání 
3. Kontrola plnění usnesení 
4. Obnova naučných stezek (Talichova naučná stezka, Školní naučná stezka Brdatka – 

Talichovo údolí) 
5. Otevírací doba toalet  
6. Zhodnocení partnerských vztahů v roce 2021  
7. Různé 
8. Závěr 
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JEDNÁNÍ 
 

K bodu 1 a 2 – Zahájení a schválení programu jednání 

 
Jednání komise zahájil a dále řídil předseda komise Radek Dolejš. Jednání komise 
se netradičně konalo u rybníčku v Brdatkách, předseda zajistil sezení na rozkládacích židlích 
z Městského kulturního centra Beroun. 
 
Předseda jmenoval zapisovatelkou tajemnici komise Elišku Hochsteigerovou a ověřovatelem 
Ing. Michala Mišinu. Konstatoval, že v čase zahájení jednání komise bylo přítomno 5 členů 
a komise je tak usnášeníschopná.  
 
Předseda sdělil, že program jednání byl dán na pozvánce, vznesl dotaz, zda má někdo návrh 
na změnu programu, nikdo nevystoupil.  
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun schvaluje program jednání v podobě 
zaslané na pozvánce.  
 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
Předseda komise uvítal Mgr. Květuši Slavíkovou, novou vedoucí odboru školství 
a volnočasových aktivit, která se krátce představila. 
 
Dále Radek Dolejš sdělil, že byla zamítnuta žádost města o zařazení cíle „Medvědárium 
Beroun“ na seznam míst, která mohou umístit hnědou dálniční značku IS23. Zdůvodněním 
bylo, že cíl není nadregionálního významu a není natolik význačný. Mezi přítomnými 
proběhla diskuze. Členové komise nesouhlasili se stanoviskem a doporučují OŠVA žádost 
znovu podat v příštím roce s průkaznějším odůvodněním. 
 
 

K bodu 3 – Kontrola usnesení  

 
Eliška Hochsteigerová informovala přítomné o usnesení rady města č. 55/88/RM/2022 
(ze dne 16. 2. 2022), kterým rada vzala na vědomí zápis č. 1 z jednání komise (ze dne 
24. 1. 2022). Na tomtéž jednání rada usnesením č. 56/88/2022 schválila plán práce, jímž se 
budou řídit jednání komise v letošním roce. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun bere na vědomí plnění usnesení. 
 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
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K bodu 4 – Obnova naučných stezek (Talichova naučná stezka, Školní naučná stezka 
Brdatka – Talichovo údolí) 

 
Předseda Radek Dolejš sdělil, že dnes se jednání koná u rybníčku v Brdatkách, aby se komise 
mohla lépe věnovat tématu naučných stezek a potažmo rozvoji lokality. Sdělil, že v této 
oblasti se nachází Talichova naučná stezka a Školní naučná stezka Brdatka – Talichovo údolí. 
Obě stezky jsou již letité, a proto by bylo vhodné zamyslet se nad jejich obnovou. Dále jsou 
problematické jejich názvy, které mohou být matoucí – oba názvy obsahují jméno dirigenta 
Václava Talicha. 
 
Ing. Michal Mišina sdělil, že obnova konstrukcí není problém, odbor hospodářské správy 
může prověřit stav konstrukcí a provést jejich opravu a nátěr. Dále přítomným ukázal plán 
území z katastru a sdělil, že v lokalitě není většina pozemků městských, což s sebou nese 
problém s obnovou mobiliáře a údržbou cest. 
 
Mgr. Dušan Tomčo hovořil o plánu revitalizace lokality. Vedení města chtělo zadat studii, 
projekt byl odložen kvůli pandemii covid-19. Zmínil také projekt spolku Berounská zeleň, 
který se měl realizovat v letošním roce a na který získal spolek finance z dotace z krajského 
rozpočtu. 
 
Mezi přítomnými proběhla rozsáhlá diskuze k lokalitě. Radek Dolejš připomněl, že v minulosti 
zde byla restaurace a parket, místo kulturně žilo. Mgr. Vlastimil Kerl zmínil, že se v lokalitě 
konaly hojně navštěvované motokrosové závody. 
 
Mgr. Vlastimil Kerl konstatoval, že k rybníčku je to krásná procházka, ale chybí zde navazující 
služba (občerstvení), která by lidi motivovala se sem vypravit. Ing. Michal Mišina reagoval, že 
v Písku mají obdobné údolí, akorát na jeho konci je restaurace s penzionem. 
 
Členové komise diskutovali nad tím, jak do lokality přilákat podnikatele, který by zde 
provozoval občerstvení (např. foodtruck, zázemí či podmínky vytvořené městem atp.). 
Ing. Vojtěch Matějček zdůraznil, že pro podnikatele je důležité, aby mohli začít realizovat 
činnost hned tzn., město by mohlo pomoci s administrativou, která by pro případného 
podnikatele mohla být bariérou. 
 
Dr. Viktor Korček přišel s nápadem na virtuální stezku, tak aby nebylo nutno řešit, co lze 
a nelze umístit na pozemcích. Ing. Michal Mišina reagoval, že to není vhodné, kvůli špatnému 
stavu cest a lesů na pozemcích soukromých vlastníků. 
 
Přítomní se také zaměřili na ostrůvek v rybníčku, před nímž seděli. Ostrůvek je zanesen 
dřevnatým náletem a historicky zde byla umístěna socha krokodýla, která zmizela. Radek 
Dolejš navrhl, že by mohl být poptán řezbář Jan Viktora, zda by nezhotovil sochu krokodýla, 
toto všichni přítomní vnímali jako vhodný návrh řešení. Členové se také shodli, že by 
z ostrůvku měly být odstraněny zmíněné dřevnaté nálety. Na podnět Mgr. Vlastimila Kerla 
proběhla dále diskuze ohledně případného můstku k rybníčku. 
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Ohledně zatraktivnění lokality přítomné napadlo, že by bylo vhodné u rybníčku pořádat akce, 
které by sem přitáhly návštěvníky. Mohlo by se jednat o akce pro rodiny s dětmi nebo by se 
nabízelo zde uspořádat nějakou akci v rámci MHF Talichův Beroun. 
 
Předseda stočil debatu zpět k naučným stezkám, dr. Viktor Korček navrhl, aby jejich obnova 
byla pojata jako celek, aby byly stezky integrovány pod jednu, která by měla více okruhů. 
Radek Dolejš navrhl celek doplnit o krátký okruh pro nejmenší děti. Přítomní souhlasili. Dále 
mezi přítomnými proběhla diskuze o názvu celku naučných stezek. 
 
Mgr. Dušan Tomčo z pozice předsedy destinační agentury Berounsko sdělil, že by bylo 
vhodné, aby byla obnova naučných stezek zastřešena vizuálním stylem Berounska. Přítomní 
souhlasili. 
 

Usnesení:  
1. Komise pro cestovní ruch rady města Beroun doporučuje Radě města Beroun zvážit 

obnovu, přejmenování naučných stezek (Talichova naučná stezka, Školní naučná 
stezka Brdatka – Talichovo údolí) a jejich rozšíření o krátkou trasu pro děti. 

2. Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun doporučuje Radě města Beroun 
zaměřit se na zatraktivnění ostrůvku rybníčku v Brdatkách – realizovat a navrátit 
sochu krokodýla, odstranit dřevnaté nálety. 

3. Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun doporučuje Radě města Beroun zvážit 
uspořádání akcí pro rodiny s dětmi u rybníčku v Brdatkách. 

 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 5 – Otevírací doba toalet 

    
Předseda Radek Dolejš na úvod bodu sdělil, že otevírací doba toalet v ulici Na Příkopě je 
nedostatečná vůči turistům – v sobotu do 13:00, v neděli zavřeno. Dále je v mapách 
(Seznam, Google) uvedena chyba, toalety jsou dle mapových dat v ulici Česká 55. Jedná 
se o chybu převzatou z katastru nemovitostí, kde je toto chybně zaznamenáno. Eliška 
Hochsteigerová sdělila, že bude nutno podat žádost – město Beroun (samospráva) podá 
žádost Městskému úřadu Beroun, odboru výstavby (orgánu samosprávy), aby byla zjednána 
náprava. 
 
Mgr. Vlastimil Kerl podotkl, že lze změnu do mapových podkladů Seznam a Google nahlásit 
hned. Přítomní souhlasili. Eliška Hochsteigerová toto zajistí v součinnosti s Městským 
informačním centrem. 
 
Ing. Michal Mišina informoval, že rozšíření otevírací doby toalet v ulici Na Příkopě 
je v jednání s AVE CZ, které toalety provozuje. 
 
Dále proběhla diskuze nad situací veřejných toalet na Městské hoře, které jsou vázány 
na otevírací dobu stánku s občerstvením. Ing. Michal Mišina sdělil, že i tím se bude město 
zabývat. 
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Usnesení: Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun doporučuje Radě města Beroun 
rozšíření otevírací doby veřejných toalet Na Příkopě a opravu adresy objektu toalet 
v katastru nemovitostí. 
 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 6 – Zhodnocení partnerských vztahů v roce 2021 

 
Předseda Radek Dolejš informoval, že přítomní obdrželi e-mailem podklady od Hany 
Tučkové. Shrnul jejich obsah – v roce 2021 byly aktivity s německým městem Goslar četnější 
než s polským městem Brzeg. 
 
Přítomní diskutovali nad rozvojem partnerských vztahů. Proběhla i zmínka o holandském 
Rijswijku. Dr. Viktor Korček konstatoval, že je třeba vztahy budovat odspodu.  Radek Dolejš 
zdůraznil, že budování partnerských vztahů po revoluci probíhalo v jiném duchu než 
v současné době. 
 
Na dotaz předsedy Ing. Vojtěch Matějček uvedl příklady zahraničních zemí, s nimiž je 
možnost navázat vztahy prostřednictvím Beroun Golf Club.  
 
Ing. Michal Mišina a Mgr. Dušan Tomčo upozornili, že podmínkou případného nového 
partnerského města je maximální vzdálenost 1 dne jízdy autem, a to proto, aby bylo možné 
vztahy udržovat, jak z hlediska nákladů, tak z hlediska času. 
 
Dr. Viktor Korček navrhl realizovat akce se zahraničními městy, která nejsou partnerskými. 
Dle jeho zkušeností je třeba nejprve navázat vztahy a až poté řešit smluvní ošetření. Členové 
komise souhlasili. 
 
Usnesení:  

1. Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun bere na vědomí zhodnocení 
partnerských vztahů v roce 2021. 

2. Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun doporučuje Radě města Beroun 
podporu akcí (vč. udílení záštit města) se zahraničními obyvateli, kteří nepocházejí 
z partnerských měst. 

 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 7 – Různé 

 
Přítomní během krátké procházky okolo rybníčku v Brdatkách diskutovali obecně nad 
cestovním ruchem a atrakcemi pro turisty. Řešily se kamery s aktuálním záznamem 
v zajímavých lokalitách, fotomísta, vyhlídky aj. Členové si také prohlédli stav panelu naučné 
stezky, který se u rybníčku nachází. 
 
Přítomní ocenili venkovní zasedání, které bylo podnětným zpestřením jednání komise. 
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K bodu 8 – Závěr  

 
Předseda Radek Dolejš informoval, že další setkání se uskuteční v první polovině 
června 2022. 
 
Na závěr poděkoval předseda všem přítomným členům a hostům za účast a jednání ukončil. 
 
 
 
Zapsala: Eliška Hochsteigerová 
 
 
 

…………………………………………….. 

Ověřil Ing. Michal Mišina:  
 
 
 

…………………………………………….. 

Předseda komise: Radek Dolejš …………………………………………….. 
 


